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                                                     Referat SB tirsdag den 29. oktober 2024 kl. 17.30-20.00                             
  

 Sted: Afdeling Sjælsø   Forplejning: Ja😊 

Mødeleder: Søren K Referent: Lise 

Søren Kvistgaard Rasmussen (formand og forælder), Sofie Taudorf Lorensen (forælder), Søren Backer Lindgreen (næstformand, forælder), Frederik Liljefred (forælder), Mirja D. 
Overheu (forælder), Michael Nyhus Brethvad (forælder), Heidi Falden (forælder), Andreas Asbirk (medarbejderrepræsentant Sjælsø, lærer), Kirsten Stilling 
(medarbejderrepræsentant Høsterkøb, lærer), Knud Skadborg(kommunalbestyrelsen), Lise Klint Eller (viceskoleleder), Frank Schmidt (viceskoleleder),  Bitten Schrøder (skoleleder)  
Elevrådsrepræsentanter Emil Vogelius Glygaard 9.c, Verona Skak-Lønborg 7.a  
Afbud:  

Pkt Emne (og 
ansvarlig) 

Hvad skal vi opnå? (mål)  
 

Proces 
(Hvordan) 

Tid Referat 

1 

17.30-

17.35 

Mødeleder  

 

Valg af mødeleder og 

velkommen  

Valg 5 

min. 

 

2 
17.35-

17.40 

Den gode 

historie 

Dele den gode historie  5 

min. 

Informationsaften i sidste uge. Velbesøgt, god stemning med 

gode spørgsmål bl.a. om skærmbrug.  

Der var nogle seje unge mennesker med fra elevrådet, som 

fortalte og besvarede spørgsmål. 

 

Fælles LEAPS-fremvisning på afd. SJ. Rigtig god aften. 

 

Fælles motionsdag afholdt fredag op til efterårsferien. 

3 
17.40-

18.10 

Meddelelser 

 

Meddelelser fra de forskellige 

repræsentanter 

• Formand 

• Skoleleder 

• SFO/SFK 

• Medarbejderrepræsentanter 

• Elevrådsrepræsentanter 

• Repræsentant fra 

Kommunalbestyrelsen 

Meddelelser 

fra de enkelte 

30 

min. 

 

 

• Formand 

Arbejder med at finde en dato for møde for 

forældrerepræsentanterne i bestyrelsen. 

Doodle er ude. 

Der er mange ting vi vil i bestyrelsen. Der har været en 

prioritering i dagsordenen til i dag og der er en lang 

bruttoliste i det hele taget. 

Temamøde om digitalisering, hvor flere fra SB deltog. Det 

tager vi med på næste SB-møde. Det tema er også på næste 

Skoleforumsmøde. Søren vil gerne have inputs fra dem der 
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var med på temaaften. 

 

• Skoleleder 

Virkelig god temaaften. Gode oplæg, som også vil være 

gode for alle de fagprofessionelle.  

Der har været tænkt tanker om de bedste løsninger i 

udskolingen - grundet barsel og en opsigelse, og om 

hvordan nogle opgaver har kunnet skifte hænder.  

Der er et jobopslag ude. 

Der sker også lidt i kommunalt regi, som vi beskæftiger os 

med. 

Brevet fra SB på medarbejdernes dag blev meget 

påskønnet. 

 

• SFO/SFK 

Rigtig godt fælles møde på tværs af afdelingerne i går. 

Digitaliseringskonsulent Kim Byrding var på besøg og 

fortælle om AI – det var et rigtig godt møde, som blev oplevet 

som et relevant input 

 

• Medarbejderrepræsentanter 

SJ: 

Det fylder i personalegruppen; det der sker i ledelsen og det 

der sker i kommunen. 

Der er fyldt godt op i blok 2 lige nu, men der er en konstruktiv 

energi omkring det. 

Dejligt med den forældreopbakning der er. Bl.a. når vi 

efterspørger hjælp til flytning. 

HØ: 

På HØ oplever vi at have en ledelse, som løber meget, 

meget stærkt. Det er beklageligt. Det handler ikke om de tre 

der er, men også om, hvordan vi passer på de tre der er der. 

Vi vil meget gerne have endnu mere ledelse på HØ. 

Simon Fogt som lavede oplæg på temaaftnen er også ham 

der er med til at gennemføre Læselystundesøgelsen. 

 

• Elevrådsrepræsentanter 

Mærkesager i RFE: 
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Differentieret undervisning og mere ’hands on’ og praktisk 

undervisning. 

Elevrådet: 

Årshjulet. 

Blok tre fest er der valgt tema for: Afterskiing. Udklædning er 

frivillig. 

7. årgangs forældre hjælper med at få det praktiske omkring 

festen på plads. 

Informationsmøde for nye forældre: Fire fra elevrådet deltog 

med et oplæg og besvarede spørgsmål. Det var en hyggelig 

aften. 

  

• Repræsentant fra Kommunalbestyrelsen 

I morgen er den nye tildelingsmodel på dagsordenen. 

Det skal gerne føre til en mere retfærdig tildeling til alle 

skoler.  

Fritidsudvalget har fokus på samarbejde mlm. billedskolen, 

musikskolen og folkeskolerne. Bl.a. med orkesterklasserne. 

Der har været bidraget med en halv million og det har fået 

400 elever til at prøve at spille i orkester. 

Bedt forvaltningen undersøge hvordan eventuelle dele-

funktionsstillinger (musikskole og folkeskole f.eks.) kan 

fungere. 

 

4 
18.10-

18.30 

Elevrådets 

arbejde med 

årshjul 

Elevrådet har arbejdet med et 

årshjul ved det seneste 

elevrådsmøde 

Orientering 20 

min 

Et underudvalg af elevrådet (det store fra 6. – 9.årg) fremlagde 

arbejdet med årshjulet: 

Indhold skema – gerne mere LEAPS. Men vil gerne have mere 

medbestemmelse omkring dette. 

Ønsker til flere dage som ikke slutter sent. Lange dage kan være 

gode – når man arbejder med projekter og ikke bliver afbrudt. 

Forslag om lektiecafé. F.eks. slut på dagen, hvor der er en 

faglærer tilstede.  

Hvad er det gode skema: Drøftelsen starter op i elevrådet. Se 

hvad der kan laves af gode kreative ideer og hvad der kan lade 

sig gøre. 
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Flere ens fagmoduler for at kunne nå i dybden. 

Motionsdag 

 

Indretning og miljø: Ønske om en kantine og ’koldt vand station’. 

Ønske om stillelokaler til at optage noget eller f.eks. se en film.  

Hyggekroge med bløde møbler og hyggeligt lys. 

Hvad kan man gøre i egen klasse og hvad kan man gøre idet 

fælles? 

Genanvende møbler. Inddragelse af H/D. 

 

Udeområder: Noget der inviterer til udeaktiviteter, samt bord-og-

bænke ude foran klasserne, så man kan trække klasserummet 

ud. 

Kampagne mod hærværk.  

 

Skolerabat til computere - bring your own device. 

Ønske om gratis bind og tamponer. 

 

Ovenstående skal kvalificeres af resten af elevrådet.  

 

Der skal laves dataindsamling på skemaet. 

Forslag om prioritering. Hvad er lavt hængende og hvad vil I 

gerne ønske. 

 

Ift. hærværk; kan man sætte tavler på dørene, som man kan 

skrive på i stedet for. 

Høsterkøb: 

Første fællesprojekt er toiletter.  

Der er enighed om, at toiletterne er pæne og rare, nå de er rene. 

Alle klasser tegner og arbejder med hvordan toiletterne kan se 

ud, så de er rare at bruge – tanken om ejerskab. 
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5 
18.30-

18.50 

Antimobbe-

strategiplan 

(trivselspolitik) 
 

Revideret efter DCUMs 

gennemgang af den ifb. med 

sag i starten af året, hvor de 

kom med input til den. Vi har 

efterfølgende sendt den 

reviderede version til DCUM og 

fået feedback, som kan 

indarbejdes, hvis vi ønsker det, 

men den opfylder kravene som 

den er – den er medsendt som 

bilag. 

Læses på 

forhånd, 

spørgsmål 

 

 

20 

min 

Den tre år gamle antimobbestrategi/trivselsplan er blevet 

revideret, hvor DCUM har hjulpet og givet feedback på den. Bl.a. 

med fokus på digital mobning, samt en anbefaling om at skrive 

’mobning eller lignende’. 

Der blev spurgt til: Hvad skal den kunne og hvem er den rettet 

imod/til? 

Den er til alle der er brugere. Det gør den også til et komplekst 

dokument, da den skal kunne mange ting.  

Derfor er der en guide til, hvad man kan gøre, hvis der er 

bekymring om mobning. 

Den vil også være god at arbejde med på årgangene. F.eks. 

hvornår er det drilleri og hvornår er det mobning? 

Det lægger op til mulighed for at få en forståelse for mobning. 

 

Forslag om at lave den kortere og mere konkret. 

F.eks. punkt fire om handleplan. Man kunne f.eks. sætte op mere 

punktvis og uploade, så man kan lave det således i opsætningen, 

at man kan søge på de punkter/emner der er.  

Tilbud fra Mirja om at hjælpe mewed opsætningen, så den kan 

være mere brugervenligt. 

 

Der er ikke uenighed om anbefalingerne i planen. 

Det reviderede er godkendt af SB.  

Derudover aftale om at Mirja ser på en mere brugervenlig 

opsætning, læsevenlighed m.v. Efterfølgende kan vi tale med 

sekretæren med ansvar for hjemmesiden om kommunikationen 

der. 

 

 

6 
18.50-

19.20 

Renovering 

blok 1, SB’s 

renoverings-

Status på tagrenovering og 

puljen 

Orientering  

 

 

10 

min 

 

Renoveringsplan i vente, som skolen er blevet lovet. 

Forhåbentligt er tag og loft i blok 1 færdigt slut november. 

 

Ønske om, at der kommer en fra ejendomme og besvare nogle 



         
 

6 
 

pulje, 

vedligehold af 

bygningerne 

generelt 

(helhedsplan 

for afd. Sjælsø) 

Mirja har ønsket at rammerne 

omkring vedligehold af 

bygningerne kommer på som 

punkt. Kommunen har ansvaret 

for at vedligeholde skolens 

klimaskærm - tag, vinduer, døre 

og ydervægge, se medsendte 

rammebeskrivelser. 

Forslag om at invitere 

Ejendomme med til SB møde i 

november for at fortælle om 

planen for afdeling Sjælsø, evt. 

fremsende spørgsmål som der 

ønskes svar på inden mødet. 

Afklaring af 

eventuel 

invitation af 

repræsentant 

fra 

ejendomme til 

næste SB 

møde, 

generere 

spørgsmål til 

at fremsende. 

 

 

20 

min 

 

 

 

 

 

 

 

spørgsmål på kommende SB-møde. 

Søren K tager kontakt til ejendomme ift. at komme med på næste 

SB-møde. 

 

Tagrenoveringen er forsinket. Den indvendige del som også er 

blevet udvidet bl.a. grundet el-arbejde og akustikdæmpende 

tiltag. Forhåbentlig økonomi til, at der også kan komme nogle 

akustikplader på væggene.  

De gamle køkkener er taget ned i en del lokaler, som også males 

også lidt. 

 

11.11. er der sent møde for lærere pædagoger på SJ. Der 

startes planlægningen af tilbagerykning op. 

Mirja har sendt et forslag til en plan for inddragelse af børn og 

forældre. Medarbejderne skal involveres først og det må vurderes 

om der pt. er luft til en større involvering. 

 

Ønske om at få lavet taget på blok 3, også. Gerne så hurtig som 

muligt, selvom det fylder meget.  

Aftale om at få taget skimmelprøver i blok 3, efter at der igen har 

været vand i gennem loftet. 

 

Drøftelse om, om der overhovedet kan laves skole, når vi har en 

skole, hvor der kommer vand ind. Der skal skrues op for 

retorikken om RSS. skolen skal på dagsordenen. 

Aftale om, at SB laver kampagne på at få renoveret RSS.  

Fokus på, at der ikke er ordentlige forhold for medarbejdere og 

børn på Rude skole Skole, som bygningsmassen ser ud nu.  

Vi skal på den kommunale dagsorden. 

 

Der mangler svar fra kommunalbestyrelsen på henvendelsen fra 

SB fremsendt i juni måned. 

 

Der kommer vand ind ovenfra i hallen og nedefra gennem 

kloakken. Årsagen er et meget sammenvokset rodnet, så vandet 

ikke kan være i kloakken.  

 

Man kan søge penge til solceller. 
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Udvalg: Heidi, Søren K,  

Inddrag gerne elevrådet. 

Pointe om ikke at ’skræmme’ nye og eksisterende forældre væk 

fra vores dejlige skole. 

 

Kort gennemgang af SB-renoveringspulje: 

Vi når at få den brugt inden årets udgang. 

Renovering af toiletter tæt ved Sjælsøteket. 

Toiletterne ved teaterkælderen er renoveret. Døre mangler 

maling eller folie. 

Der er stole i de yngre klasser, der skal udskiftes. 

KS delte arbejdet omkring stole konverteret til skamler på afd. 

HØ. Det kræver der også er andre muligheder for at sidde. 

 

7 
19.20-

19.35 

Det årlige 

kontaktforæl-

dremøde 

 

Finde dato – arbejdsoverskrift 

”Forælder på en LEAPS-skole” 

Koordinering  15 

min 

Ønske om forældre der kommer og fortæller fra nogle LEAPS-

skoler, der har været i gang længere tid end RSS.  

Henvendelse til læringschef Mia. 

 

God erfaring med workshops. 

 

Forslag om at invitere Kim Byrding, som også lavede et oplæg på 

temaaftenen. 

 

Dato for årligt kontakforældremøde d. 30.1.2024. 

 

Søren og Søren arbejder videre. 

 

8 
19.35-

19.50 

Ansættelse til 

ledelsesteamet 

• Orientering om den 

kommende periode 

• Stillingsopslag 

• Ansættelsesudvalg 

Orientering 15 

min 

Bitten redegjorde for tankerne bag de beslutninger vi står på nu. 

Bl.a. om snitflader kva afdelingernes forskellige størrelser. 

Man har også brug for at være en del af en ledelse og en hel 

organisation og et PLF, når man er leder på HØ. 

 

Samtidig i vores beslutningsproces er der sat gang i en 

reorganisering af service og administration i kommunen som 

også har betydning for skolernes administration.  

 

På baggrund af ovenstående tør vi ikke udvide ledelsesteamet 
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lige nu. Vi slår derfor en stilling op i første omgang. Det orienterer 

vi MED om på torsdag. 

 

 

Vedr. Scenariet om fremtidens service og administration i 

Rudersdal kommune: 

Den viden den lokale administrative leder har er helt afgørende i 

dagligdagen. 

 

SB har generelt svært ved at se rationalet med den øvelse man 

ønsker at lave. 

 

9 
19.50-

20.00 

Eventuelt  

 

  10 

min. 

SPAR købmanden oplever en høj grad af tyveri fra unge 

mennesker.  

Skolen tager kontakt til SPAR købmanden.  

Han kan inviteres med på bloksamling. 

Evt. kontakt til SSP.  

 

Kommende møder 

Møderne afholdes kl. 

17.30 – 20.00 

28. november HØ 

9. januar SJ 

5. februar HØ 

6. marts SJ 

1. april HØ 

7. maj SJ 

12. juni HØ 

Punkter til kommende møde: 
 

• Novembermødet opfølgning på temamødet om digitaliseringsstrategien 

• Forældrebank 

• Kontaktpersoner til SB 

• Den nationale trivselsmåling 

• Kort status på arbejdet mellem socialområdet og skoleområdet, herunder sparringer og visitationer 

• Flere principper? Gerne omkring klassedannelse 

• Det årlige møde med kontaktforældre, det er ikke afholdt i år – brainstorm på indhold og tidspunkt, nedsætte arbejdsgruppe – SB planlægger dette. 

• SB årshjul 

• De to andre fokuspunkter fra statusundersøgelsen: Rude Skov Skole er "Vores skole" - Fokus på social og faglig trivsel samt fællesskab og Fastholdelse 
og rekruttering - Medarbejdere på skolen. 
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• Bekendtgørelse til fremme af god ro og orden…kig ind i oplægget til BSU 

Principper 

Flere principper vi kan/skal arbejde med i SB?  
 
I folkeskolelovens § 44 står der følgende: Stk. 2. Skolebestyrelsen fastsætter principper for 
skolens virksomhed, herunder om  
1) undervisningens organisering, herunder elevernes undervisningstimetal på hvert klassetrin, 
skoledagens længde, understøttende undervisning, holddannelse, samarbejder efter § 3, stk. 
4, 1. pkt. (åben skole, red.), eventuel undervisning efter § 5, stk. 4 (fag på andre klassetrin, 
red.), udbud af valgfag, specialundervisning på skolen og elevernes placering i klasser 
2) adgangen til at opfylde undervisningspligten ved at deltage i undervisningen i den 
kommunale musikskole eller ved eliteidrætsudøvelse i en idrætsforening, jf. § 33, stk. 9  
3) samarbejdet mellem skole og hjem, og om skolens og forældrenes ansvar i samarbejdet 
4) underretning af hjemmene om elevernes udbytte af undervisningen  
5) arbejdets fordeling mellem lærerne 
6) fællesarrangementer for eleverne i skoletiden, lejrskoleophold, udsendelse i praktik m.v.  
7) skolefritidsordningens virksomhed 
 

Den videre proces i arbejdet med principper. 

 

Link til Skole og forældres side om principper: 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/principper   

og deres hæfte om principper 

file:///C:/Users/bits/Downloads/haefte_4_2016_web_150dpi.pdf  
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